



PACE rapporteur on media freedom deplores the death of prominent Ingush opposition journalist in Russia

Strasbourg, 02.09.2008 – Andrew McIntosh (UK, SOC), rapporteur on media freedom and Chair of the Sub-Committee on the Media of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE), has strongly deplored the death of the prominent opposition journalist Magomed Yevloyev on 31 August 2008 in Nazran, the capital of the Republic of Ingushetia in the northern Caucasus of the Russian Federation.

“I call on the local and federal judiciary to fully investigate the circumstances of his death and inform the public adequately,” said Mr McIntosh. Mr Yevloyev was shot in the head while in police custody in a police car and reportedly left by the side of the road. He was an outspoken critic of the governments in Nazran and Moscow, and his funeral today led to mass protests.

“In its [Resolution 1535 \(2007\) on threats to the lives and freedom of expression of journalists](#), the Assembly called on member states to properly investigate recent murders of journalists, including the murder of Anna Politkovskaya in Russia, and ensure the safety of journalists. The death of Magomed Yevloyev shows that things have not improved and this requires urgent action by member states to protect journalists and media freedom as necessary in a democratic society.”

Le rapporteur de l'APCE sur la liberté des médias déplore la mort d'un éminent journaliste d'opposition ingouche en Russie

Strasbourg, 02.09.2008 – Andrew McIntosh (Royaume-Uni, SOC), rapporteur sur la liberté des médias et président de la Sous-commission des médias de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) s'est vivement ému de la mort de l'éminent journaliste d'opposition, Magomed Evloïev, le 31 août 2008, à Nazran, capitale de la République d'Ingouchie, dans le Caucase du nord (Fédération de Russie).

« J'appelle les instances judiciaires locales et fédérales à faire toute la lumière sur les circonstances de cette mort et à en informer le public. M. Evloïev a reçu une balle dans la tête alors qu'il était en garde à vue et se trouvait à bord d'une voiture de police. Il aurait ensuite été laissé sur le bord de la route. Cet opposant critiquait sans ménagement les gouvernements de Nazran et de Moscou. Ses obsèques ont donné lieu ce jour à d'importantes manifestations », a déclaré M. McIntosh.

« Dans sa [Résolution 1535 \(2007\) sur les menaces contre la vie et la liberté d'expression des journalistes](#), l'Assemblée appelle les Etats membres à enquêter sérieusement sur les meurtres récents de journalistes, dont celui d'Anna Politkovskaïa en Russie, et à garantir la sécurité des journalistes. La mort de Magomed Evloïev montre que les choses ne se sont pas améliorées. Il faut donc que les Etats membres prennent d'urgence les mesures de protection des journalistes et de la liberté des médias qui s'imposent dans une société démocratique », a-t-il conclu.